
BRM-III.0012.7.2.2023
Protokół nr 57/VIII/2023

z posiedzenia Komisji Kultury i Ochrony Zabytków 
 w dniu 1 marca 2023 r.

I. Obrady prowadziła przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska.

II. W  posiedzeniu  uczestniczyło  dziewięcioro  członków  Komisji,  co  stanowi  kworum
niezbędne  do  opiniowania  spraw  przewidzianych  w  porządku  posiedzenia  (lista
obecności stanowi załącznik do protokołu).

III. W posiedzeniu uczestniczyli również zaproszeni goście.

IV. Porządek posiedzenia:

1. Projekt  uchwały  w sprawie zmiany uchwały  budżetowej  Miasta Lublin  na 2023 rok
(druk nr 1689-1).

2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 1353/XLV/2022 Rady Miasta Lublin z dnia 15
grudnia  2022  r.  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej  Miasta  Lublin  (druk  nr
1690-1).

3. Informacja  na  temat  bieżącej  sytuacji  w  Ośrodku  „Brama  Grodzka  –  Teatr  NN”,
kontynuacja dyskusji z dnia 14 grudnia 2022 roku (wizyta w Ośrodku).

4. Sprawy wniesione.

Przewodnicząca Maja Zaborowska otworzyła obrady, przywitała radnych oraz gości
i przedstawiła porządek posiedzenia, który Komisja zaakceptowała. Następnie przewodni-
cząca przystąpiła do realizacji porządku posiedzenia.

Ad.1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin na 2023
rok (druk nr 1689-1) z autopoprawkami (na drukach: 1689-2 i 1689-3).

Wobec braku pytań  i  uwag przewodnicząca Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 7 głosów, „przeciw” 0
głosów, „wstrzymujący się” 1 głos).

Ad.2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 1353/XLV/2022 Rady Miasta Lublin
z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin
(druk nr 1690-1) z autopoprawkami (na drukach: 1690-2 i 1690-3).

Wobec braku pytań  i  uwag przewodnicząca Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 7 głosów, „przeciw” 0
głosów, „wstrzymujący się” 1 głos).

Ad.3. Informacja na temat bieżącej sytuacji w Ośrodku „Brama Grodzka – Teatr NN”,
kontynuacja dyskusji z dnia 14 grudnia 2022 roku (wizyta w Ośrodku).

Dyrektor  Ośrodka  „Brama  Grodzka  –  Teatr  NN”,  pan  Tomasz  Pietrasiewicz
poinformował,  że  obecnie  Ośrodek  stanowią  trzy  instytucje  kultury:  Dom Słów –  Izba
Drukarstwa, Lubelska Trasa Podziemna oraz właściwy Ośrodek „Brama Grodzka – Teatr
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NN”. Ośrodek jest też opiekunem elementów infrastruktury związanej ze Szlakiem Pamięci
Żydów Lubelskich. Obecnie w ośrodku pracuje 68 osób. Jednym z głównych problemów
instytucji  jest  stan  infrastruktury  podlegającej  Ośrodkowi.  Szczególnej  destrukcji  uległ
budynek,  w  którym mieści  się  Dom Słów.  Przywrócenie  go  do  stanu  akceptowalnego
daleko wykracza poza możliwości  budżetowe Ośrodka.  Podobnie dzieje się w głównej
siedzibie przy ulicy Grodzkiej,  gdzie coraz więcej  sal  jest  wyłączanych z użytkowania.
Między innymi dlatego Ośrodek „Brama Grodzka – Teatr NN” większość nowych projektów
realizuje  w  przestrzeni  wirtualnej  i  w  skali  kraju  jest  to  obecnie  największe  działanie
poświęcone historii miasta. Dyrektor Pietrasiewicz stwierdził, że w jakimś sensie Ośrodek
przejął funkcję Muzeum Historii Miasta Lublina. Poinformował, że działalność Ośrodka jest
opisywana w publikacjach dużych i znaczących uniwersytetów z całego świata. Dyrektor
Pietrasiewicz  zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  mimo  problemów  finansowych  działalność
Ośrodka jest dostrzegana i uznawana w świecie. Następnie przewodnicząca Komisji Maja
Zaborowska otworzyła dyskusję, podczas której radni wspólnie z dyrektorem Tomaszem
Pietrasiewiczem i dyrektorem Wydziału Kultury, panem Michałem Karapudą zastanawiali
się nad możliwością pozyskania środków zewnętrznych na remont budynku Domu Słów,
dopytywali  o  projekty  realizowane  w  przestrzeni  wirtualnej,  zastanawiali  się  nad
możliwościami utworzenia muzeum historii miasta na bazie eksponatów i wiedzy zdobytej
przez pracowników Ośrodka „Brama Grodzka – Teatr NN”. 

Ad.4. Sprawy wniesione.
Przewodnicząca Maja Zaborowska poinformowała, że do Komisji nie wpłynęły sprawy

wymagające rozpatrzenia.

Na tym posiedzenie zakończono.  Posiedzenie trwało od godziny 18:00 do godziny
18:58.

                                                                                                                 Obrady Prowadziła

                 Protokółował                                                                     Przewodnicząca Komisji

         /-/ Mariusz Niewczas                                                           /-/ Maja Zaborowska
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